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Referat af skolebestyrelsesmøde  

tirsdag d. 30. oktober kl. 17-19  
 

Til stede: Jesper Kongsted, Dorte Bøgelund Petersen, Mette Bache, Mette Westergaard, Nina 

Schøller Larsen, Torben Heien Nielsen, Mette Westergaard, Anja Camilla Jensen, Tore 

Dyrberg – Jessen, Theodor Axel Libralesso 8.V., Michael Vork, Annemette Steffensen, Anja 

Johansen og Helle Spanggaard. 

 

Fraværende: Mads Guldborg Knudsen 9.C., Tilde Rønne-Christensen 

 

Sekretær: Helle Spanggaard  
 

 
Punkt 
EmneeEmEE 

 
Hvem/ 
Hvornår 
 

 
Overvejelser og/eller forberedelse 
inden SBM 
 

 
Formål & mål 

  
 1. Godkendelse af  
     referat af september- 
     mødet 
 
 
 

 
Alle,  
Hvert SBM 
 
(5 min.) 

 
 
Referatet er udsendt på forhånd 
 

 
Beslutning 
Protokol skrives under 

 
 Noter/referat: Referatet er taget til efterretning 

 

 
 2. Godkendelse af   
     dagsorden 
 
 

 
Alle, 
Hvert SBM 
 
(5 min.) 
 

 
Udarbejdes på formøde af ledelsen og 
formand 

 
 

 
Beslutning 

 
Noter/referat: Dagsordenen blev godkendt 
 
 

 
3. Status på    
    procesplaner og plan- 
    lagte tiltag i projekt- 
    grupperne 
 

 
(15 min.) 

  
Orientering 

 
Faglig kodning FI 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
Besøg af Lars Autrup ift. kvalificering af ansøgning. Skolen fik mange gode råd med.  
Projektgruppen intensiverer sine møder og regner med at være klar med udkast til 
fremlæggelse af ansøgning til skolebestyrelsen inden jul. 
 
Der rettes endvidere en forespørgsel til kommunen omkring planerne for klimasikring på 
Sct. Jørgens Sø, da kommende faciliteter her kunne blive et stort aktiv for skolens børn 
og unge.  
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Kommunikation skole/ 
forældre  
 
 
 
 
Fysiske rammer NE 
 

Projektgruppen arbejder videre med principper for skole – hjem. 
Mette Westergaard undersøger lærernes brug af ugeplaner på skolen. 
Skolebestyrelsen overvejede, hvordan skolen kunne kommunikere mere inddragende 
med skolens forældre – også et vigtigt element ift. kommunikation. 
Projektgruppen skal have fundet en mødedato. 
 
Der arbejdes på højtryk omkring skolegården. Klimaudfordringerne har fordyret projektet, 
hvilket gør, at budgetforudsætningerne tilsyneladende er skredet. Der var enighed om at 
kontakte det politiske udvalg med opfølgning efter møde med arkitekten.  
 
Formand har modtaget et svar vedrørende henvendelse før efterårsferien fra 
skolebestyrelsen. Det lader til, at skolebestyrelsen får udvalgsbesøg efter jul. Dette ser 
skolebestyrelsen frem til.  
Stikord: vedligehold, varierede undervisningsformer, praksisfaglighed, inklusion og 
behovet for mellemtilbud,  fugtproblemer og fredede bygninger giver flere udgifter. 
Vi skal have fokus på også at afhjælpe på de kommunale udfordringer der er ift.  
praksisfaglighed og mellemtilbud. 
 

 
Noter/referat: 
 

   

 
4. Lokalt dialogmøde 
    27. november 
 
 

 
(20 min.) 

  
Beslutning 

 
Mødet planlægges og 
opgaver fordeles 
 
 

 
 
 

 
Noter/referat: Skolebestyrelsesmøde fra 17 – 18.30. Dialogmøder fra kl. 19 – 21. 
 
Mødets indhold bliver  

1. Det kommende skolegårdsprojekt -  med deltagelse af arkitekt. Der sendes en åben invitation til alle forældre  
- udover kontaktforældrene. Projektet skal præsenteres af arkitekten, og der skal ske en formidling af trafikale 
situation under ombygningen.  
Der inviteres en repræsentant fra Guldbergs skole og evt. SSP, der kan fortælle om det at have en åben 
skolegård. 
Skolebestyrelsen ønsker at nedsætte en følgegruppe til projektet med forældre, der har særlige erfaringer og 
kompetencer. (fx 8 i gruppen med ledelse, skolebestyrelse og øvrige forældrerepræsentanter). 

2. Orientering om rygepolitik/røgfri skole: Der skal være en udmelding om, at skolebestyrelsen og skolens 
ledelse ønsker at skabe røgfri skoledag. Signalet skal sendes positivt: vi ønsker en sund skole! 
Da der laves en kommunal høringsrunde senere på året, skal forældrene have mulighed for at komme med 
bemærkninger til bestyrelsens holdning. 

3. Orientering om mobiltelefoner (bliver vinterens tema og besluttes til foråret – ikke åben debat før til foråret) 
 

Opgavefordeling: 
Invitation og dagsorden: Tore og Nina 
Flyer format: Tore udkast – sendes til kommunikationsgruppen. Distribueres på hjemmesiden og analogt ved 
indgangen til skolen. 
Praktik: skolens ledelse 
 
 

 
5. Retningslinjer for  
    skole/hjem-kommu- 
    nikation 
     

 
( 20 min.) 

  
Drøftelse 

 



 
Side 3/4 

 

 
Bilag: 
Eksisterende retningslinjer 
 

 
Kommunikationsgruppen kommer med oplæg til hvad der skal bevares/ændres/tilføjes de 
kommende retningslinjer 
 

 

 
Noter/referat: Punktet kommer på et følgende skolebestyrelsesmøde. 

 

 
6. Praksisfaglighed i 
    folkeskolen 
 
 

 
( 20 min.) 

  
Drøftelse 
 

 

 
Bilag:  
Politisk aftale om 
praksisfaglighed i 
folkeskolen 
 

 
Vi følger op på dialogmødet d. 24. oktober og finder frem til, hvad det betyder for os 
lokalt. 
 
 

 

 
Noter/referat: Skolelederne i kommunen er i dialog med forvaltningen ift. de logistiske udfordringer, dette giver næste 
skoleår. Der er mange pædagogiske overvejelser ift. at få det implementeret næste skoleår.  
 
 

 

 
7.  Status fra: 
 

• Ledelsen 
• Formandskabet 
• Elevrådet 

       

 
( 10 min.) 

 
 
 
 

 
 
Orientering 

 

 
Noter/referat: 
Ledelsen:  

- bilag fra udskolingsundersøgelsen for udskolingen blev uddelt på mødet: der er en positiv udvikling hos de 
unge ift. anvendelse af rusmidler og generel sundhed 

- kommunal trafikundersøgelse: Resultaterne herfra viser, at Skolen ved Søernes elever har flest elever, der 
enten går og cykler – meget få transporteres i bil til og fra skole. 

- skoledistriktsændringer er blevet vedtaget i den foredlåede form. 
Dejlig naturfagsdag i indskolingen.  
 
Formandskabet: i.a.b. 
 
 
Elevrådet: 

- Eleverne kan godt lide foredragene her på skolen.  
- Elevrådet har debatteret brug af mobiler i skolen. De synes det er dejligt at have mobilerne: da det får en til at 

slappe af inden næste lektion 
- Elevrådet har et ønske om en automat og aftenlys i skolegården,  

 
Medarbejderrepræsentanterne: Stor tak fra lærerne til skolebestyrelsen for det flotte arrangement på Medarbejdernes 
dag – det betyder meget for medarbejderne.  
         

 

 
8. Eventuelt og rund- 
    visning i håndværk/ 
    design-lokaler på  
    begge matrikler 
 
 

 
( 25 min.) 
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Noter/referat:  
Skolebestyrelsen besigtigede håndværk/design på NE (det gamle håndarbejdslokale) 
Næste møde starter på Filippavej.  
 
 

 
 
 
Punkter til kommende møder: 
 

 
 

 


